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Dobrý den, chtÄ›la bych se zeptat, zda je moÅ¾né vymÄ›Å™it výÅ¾ivné na dÄ›ti manÅ¾elovi, který Å™ádnÄ› nepÅ™ispívá na výÅ¾ivu dÄ›tí, ani na
domácnost - a to i v pÅ™ípadÄ›, Å¾e  manÅ¾elství není rozvedeno? Pokud je toto moÅ¾né, jak postupovat? DÄ›kuji za odpovÄ›Ä•,
Lenka 

 

 

 

ODPOVÄšÄŽ: 

 

Milá Lenko,

 

     asi má&scaron; své dÅ¯vody, proÄ• se nechce&scaron; rozvést - ale kaÅ¾dopádnÄ›: 

      O výÅ¾ivné na nezletilé dítÄ› se mÅ¯Å¾e samozÅ™ejmÄ› Å¾ádat i v prÅ¯bÄ›hu manÅ¾elství, pokud jeden z rodiÄ•Å¯ neplní dobrovolnÄ› své
povinnosti k nezletilému dítÄ›ti. VýÅ¾ivné upraví soud na podaný návrh. VýÅ¾ivné poÅ¾aduj od doby, kdy manÅ¾el pÅ™estal pÅ™ispívat
na domácnost a dítÄ›. . Co se týÄ•e vý&scaron;e výÅ¾ivného, pokud nezná&scaron; manÅ¾elÅ¯v pÅ™íjem, je nejlep&scaron;í nechat
rozhodnutí na úvaze soudu, soud hájí pÅ™edev&scaron;ím zájmy nezletilých dÄ›tí a urÄ•uje tedy adekvátní výÅ¾ivné. Mj. pro
nezletlé dítÄ› se mÅ¯Å¾e Å¾ádat výÅ¾ivné aÅ¾ 3 roky zpÄ›tnÄ›.      K sociální pracovnici se v Å¾ádném pÅ™ípadÄ› nemusíte dostavovat oba,
nÄ›které orgány sociálnÄ› právní ochrany dÄ›tí dokonce matkám sami sepisují návrh na urÄ•ení rodiÄ•ovské zodpovÄ›dnosti;
zkus tedy zajít na místnÄ› pÅ™íslu&scaron;ný orgán sociálnÄ› právní ochrany dÄ›tí, vezmi si s sebou rodný list dítÄ›te, popi&scaron;
jim svou situaci a Å™ekni,  Å¾e chce&scaron; podat návrh na urÄ•ení rodiÄ•ovské zodpovÄ›dnosti na dobu do pÅ™ípadného
rozvodu manÅ¾elství, protoÅ¾e  manÅ¾el  od &hellip; (napi&scaron; dobu, od kdy) niÄ•eho nepÅ™ispívá.       Dále mÅ¯Å¾e&scaron;
poÅ¾adovat také výÅ¾ivné na sebe. Toto výÅ¾ivné, pokud se manÅ¾elé dohodnou nebo pokud je potvrdí soudní rozhodnutí, je
potom povinný manÅ¾el hradit druhému. Pokud se tedy vy oba nedomluvíte, bude&scaron; muset podat k
pÅ™íslu&scaron;nému soudu návrh na výÅ¾ivné manÅ¾elky a soud poté rozhodne, zda bude manÅ¾el povinen výÅ¾ivné hradit a v
jaké vý&scaron;i. Soudní poplatek se z tohoto návrhu nehradí. NÄ›které sociální odbory pomohou i se sepsáním tohoto
návrhu, musí v nÄ›m být  navrhnuta Ä•ástka, kterou bys na svou výÅ¾ivu poÅ¾adovala; pokud nezná&scaron;manÅ¾elÅ¯v pÅ™íjem, 
zkus Ä•ástku odvodit ze sumy, kterou dÅ™íve pÅ™ispíval na domácnost.       Podle Ä•eského práva není stanovena Å¾ádná
povinnost manÅ¾ela poskytovat druhému manÅ¾elovi nebo soudu informace týkající se jeho majetku Ä•i pÅ™íjmÅ¯. Å˜ízení o
stanovení povinnosti platit výÅ¾ivné rozvedenému manÅ¾elovi je základním sporným Å™ízením a OSÅ˜ nestanovuje v tomto ohledu
Å¾ádné specifické ustanovení. Soud je vázán návrhem Å¾alobce a nemÅ¯Å¾e tudíÅ¾ pÅ™iznat výÅ¾ivné vy&scaron;&scaron;í neÅ¾
bylo poÅ¾adováno, samozÅ™ejmÄ› ale mÅ¯Å¾e pÅ™iznat výÅ¾ivné niÅ¾&scaron;í nebo nárok zamítnout.       Já vím, je to nepÅ™íjemnost na
nepÅ™íjemnost, ale uvÄ›dom si, Å¾e musí&scaron; preferovat zájmy dítÄ›te - takÅ¾e se neboj a jednej! d@niela  (P.S. DoporuÄ•uji -
prohlédni si zde na Kudlance v rubrice PRÁVNÍK Ä•lánky, týkající se výÅ¾ivného.)   
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